
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/13
z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 11 grudnia 2013 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 15.50

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Kamiennej Góry Krzysztof Świątek

Ad.     1.     Otwarcie     Sesji  

Sesję otworzył  i  prowadził Przewodniczący Rady Pan Andrzej Mankiewicz, który powitał
radnych Rady Miejskiej, BM,  wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować uchwały.

Ad.     2.     Wnioski     dotyczące     zmian     w     porządku     obrad  

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania

i  odwoływania  członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  działającego  na  rzecz
przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  szczegółowych  warunków  jego
funkcjonowania.

8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki
organizacyjnej pod nazwą „Żłobek Miejski w Kamiennej Górze”.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy jednostki budżetowej.
10. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki

organizacyjnej  pod  nazwą  „Biuro  Obsługi  Placówek  Oświatowych  Gminy  Miejskiej
Kamienna Góra”.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  opracowania  i  wdrażania
„Planu gospodarki niskoemisyjnej”.

12. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  podjęcia  współdziałania  między
jednostkami samorządu terytorialnego w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej.

13. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok.

1



15. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli.

16. Sprawy różne.
17. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.     3.     Przyjęcie   Protokoł  u   z   XXXVII   Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze  

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr XXXVII z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej
Górze z  dnia  13  listopada  2013 r.  był  wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał,
że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś
chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.  4  .     Wnioski     i     zapytania  

Radn  y Wiesław Sobiechowski  :  
1. Pytanie,  kiedy  zostanie  przedstawiona  ekspertyza  budynku  przy  ul.  Katowickiej  7A,

która miała być zrobiona do końca września br.?

Radna Celina Róg:
1. Radna odniosła się do odpowiedzi BM na wniosek KGKiM i wyjaśniła,  iż pytanie było

skonstruowane  w  oparciu  o  kolejne  pisma,  w  których  mieszkańcy  informują
o  braku  odpowiedzi  na  ich  prośby  kierowane  do  Prezesa  Sp.  Mieszkaniowej.
Wg radnej BM nie zrozumiał dobrze intencji,  ponieważ nie chodziło o arogancję wobec
komisji,  ale  mieszkańców.  Dodała,  że  pismo,  które  KGKiM  otrzymała  od  BM  jest
niegrzeczne i nie powinno być sygnowane Jego podpisem.

Radny Bogdan Murawski:
1. Pytanie,  czy  prawdą  jest,  że  termin  wykonanie  ul.  Księcia  Bolka  I  został  przesunięty

z 15.12.2013 na koniec roku bieżącego i czy w tym terminie remont faktycznie zostanie
zakończony, a jeśli nie, to jakie konsekwencje będzie musiało ponieść miasto?  W trakcie
odpowiedzi BM radny wyraził obawę co do wykonania chodników w tym czasie.

Radna Irena Plata:
1. Kolejna prośba o remont chodnika przy budynku na ul. Piotra Ściegiennego (były hotel),

gdzie są bardzo duże dziury.

Radna Zofia Kolat:
1. Prośba, aby w przypadku nieakceptowania opinii KGKiM dotyczącej przydziału mieszkań,

BM  informował  o  swoich  decyzjach  mieszkańców,  ponieważ  osoby  starające  się
o mieszkania winą za niesprawiedliwe przydziały obarczają komisję – prośba w odniesieniu
do ostatniej decyzji BM, który przyznał mieszkanie 80m2  jednej osobie i w dodatku takiej,
która nigdy nie składała wniosków o mieszkanie.

2. Wniosek  o  intensywne  starania  się,  śladem  innych  miast,  o  środki  z  zewnątrz
w ramach  Aglomeracji  Wałbrzyskiej.  Dla  przykładu  Świebodzice  dostały 3,5  mln  zł  na
kanalizację, a my musimy na ten cel przeznaczać własne środki.
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Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Pytanie, czy łącznik ul. Wałbrzyskiej i Ks. Bolka I będzie wyremontowany, tym bardziej,

że  przy  obecnej  inwestycji  w  tamtym  miejscu  samochody  dostawcze  już  całkowicie
zniszczyły nawierzchnię?

Radna Małgorzata Krzyszkowska:
1. Pytanie,  czy  naprawiony  zostanie  błąd  zrobiony  przy  remoncie  chodników  na

ul.  Wałbrzyskiej,  tj.  czy zrobiona zostanie zatoczka dla autobusów, bo w chwili  obecnej
zatrzymują się one na pasie ruchu, stwarzając tym duże zagrożenie?

2. Pytanie, ile przez ostatnie lata Sp. Mieszkaniowa jako zarządca budynków komunalnych
złożyła wniosków o pozyskanie dodatkowych środków z RPO (dot. priorytetu 9 działanie
9.1  „Odnowa  zdegradowanych  obszarów  miejskich  w  miastach  powyżej  10  tys.
mieszkańców”)? Radna dodała, że okoliczne gminy złożyły wnioski i udało im się pozyskać
znaczne środki na ten cel.

Radna B. Krawiec:
1. Ponowna prośba o zamontowanie dwóch lamp na ul. Polnej przy budynkach 16-26. Są tam

słupy i  kable,  a  na końcu ulicy znajduje się budynek przepompowni obsługiwany przez
MPWiK. Radna dodała, że dzisiaj odbywały się rozmowy w tym temacie i zapytała, jaki jest
ich efekt?

2. Sugestia,  aby  zmienić  zasady  funkcjonowania  lokali  socjalnych  w  mieście.
Wg radnej mieszkania takie powinny być przyznawane tylko na jakiś czas – dopóki nie
poprawi się sytuacja materialna rodziny.  Jeśli  osoby zamieszkujące takie  lokale  osiągają
stały dochód to powinny taki lokal zdać, a już na pewno nie płacić tylko połowy czynszu.

Ad. 5.   Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami  

Informację przedstawił BM – zał. Nr 2 do protokołu.

Ad.     6.     Informacja     Przewodniczącego     Rady     Miejskiej     o     pracy     Rady     między     Sesjami  

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.     7  .     Podjęcie  uchwały    zmieniającej  uchwałę  w  sprawie    trybu  i  sposobu  powoływania  
i  odwoływania  członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  działającego  na  rzecz
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania

Projekt uchwały przedstawiła p.o. Dyrektora MOPS Beata Wrzesińska.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/240/13 zmieniającą uchwałę
w sprawie  trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego
działającego na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków jego
funkcjonowania– zał. Nr 4 do protokołu.
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Ad.  8.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki
organizacyjnej pod nazwą „Żłobek Miejski w Kamiennej Górze”

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor BOPO Waldemar Woźniak.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/241/13 zmieniającą uchwałę
w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Żłobek Miejski w Kamiennej
Górze”– zał. Nr 5 do protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy jednostki budżetowej 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor BOPO Waldemar Woźniak.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj.  przy 21 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXVIII/242/13 w sprawie zmiany
nazwy jednostki budżetowej– zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki
organizacyjnej  pod  nazwą  „Biuro  Obsługi  Placówek  Oświatowych  Gminy  Miejskiej
Kamienna Góra”

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor BOPO Waldemar Woźniak.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/243/13 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki  organizacyjnej  pod  nazwą  „Biuro  Obsługi  Placówek
Oświatowych Gminy Miejskiej Kamienna Góra” – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.  11.  Podjęcie  uchwały    w  sprawie    wyrażenia  woli  przystąpienia  do  opracowania  
i   wdrożenia „Planu gospodarki nieskoemisyjnej”  

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału ZIF Dariusz Adamczyk.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/244/13 w sprawie wyrażenia
woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia „Planu gospodarki niskoemisyjnej”– zał. Nr 8 do
protokołu.
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Ad. 12.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podjęcia współdziałania między
jednostkami samorządu terytorialnego w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/245/13 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  podjęcia  współdziałania  między  jednostkami  samorządu  terytorialnego  w  ramach
Aglomeracji Wałbrzyskiej – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad. 13.  Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej  prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/246/13 zmieniającą uchwałę
w sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy finansowej  Gminy Miejskiej  Kamienna Góra  –  zał.
Nr 10 do protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Radna C. Róg  zapytała, czy ujęta w projekcie uchwały kwota 4 tys. zł w Dziale 852, Rozdział
85204  (Rodziny  zastępcze)  jest  kwotą  brakującą  w  roku  bieżącym,  czy  jest  to  cała  kwota
przewidziana w tym rozdziale?

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że jest to tylko kwota brakująca.

Radna B.  Krawiec zapytała,  na co zostanie  przekazana kwota 110 tys.  zł  ujęta  w Dziale  758
Rozdziale 75818 (Rezerwy ogólne i celowe), jeśli w roku bieżącym nie uda się już zapłacić za piec
dla Gimnazjum Nr 1, którego zakup właśnie ma być sfinansowany z tych środków?

Skarbnik  Miasta  odpowiedziała,  że  zostało  już  złożone  zamówienie  na  dwa  piece,  a  termin
realizacji  zamówienia  przewidziany  został  na  dwa-trzy  tygodnie.  Zaliczka  będzie  musiała  być
uruchomiona najprawdopodobniej jeszcze w tym roku przed dostarczeniem pieców, a może nawet
zdąży firma je zamontować i  trzeba będzie zapłacić całą  kwotę zlecenia.  Jeśli  te  pieniądze nie
zostaną w całości wydatkowane na to zadanie, to zgodnie z obowiązującymi przepisami na koniec
roku budżetowego nie może zostać żadna kwota na planie rezerwy ogólnej, czyli trzeba będzie te
pieniądze  przesunąć  na  inne  zadanie.  Na dzień  dzisiejszy nie  jest  w stanie  powiedzieć,  na  co
zostanie to przesunięte, ponieważ do końca roku może się jeszcze wiele wydarzyć, ale nawet jeśli
przesunięcie będzie miało miejsce, to najprawdopodobniej kwota ta nie zostanie uruchomiona, bo
może okazać się, że tych pieniędzy fizycznie braknie.
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Radna M. Krzyszkowska zapytała, czy ujęta w projekcie uchwały kwota 32 tys. zł w Dziale 852
Rozdział 85202 (Domy pomocy społecznej) jest kwotą brakującą na ten rok?

Skarbnik  Miasta potwierdziła powyższe.  Dodała,  że  na  dzień  dzisiejszy jest  grupa  naszych
mieszkańców, którzy spełniają kryteria i kwalifikują się do umieszczenia w DPS-ie, ale z uwagi na
brak  miejsc  oczekują  na  liście  rezerwowej.  W momencie  zwolnienia  miejsca  w  którejkolwiek
placówce, z którą współpracujemy  istnieje obowiązek skierownia tam osób oczekujących. Ujęte
w tym rozdziale środki zabezpieczą do końca roku zobowiązania, które mamy uregulować.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  20  głosach  „za”,
0 „przeciw” i  1  „wstrzymującym się” podjęła  Uchwałę Nr XXXVIII/247/13  w sprawie zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad. 15. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli

Sprawozdanie przedstawił  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Groma –  zał. Nr 12 do
protokołu

Ad.   1  6.   Sprawy różne  

Radny W. Sobiechowski zwrócił się z prośbą o dopilnowanie, aby na ulicach świeciła się chociaż
co druga, albo co trzecia lampa, ponieważ w wielu miejscach jest całkowicie ciemno, co stwarza
niebezpieczeństwo dla pieszych.

Radna  M.  Krzyszkowska odniosła  się  do  wypowiedzi  BM  w  punkcie  5.  porządku  obrad
(Informacja  między  Sesjami)  dotyczącej  wydania  zezwolenia  na  prowadzenie  sklepu  przez
podopiecznych DPS naprzeciwko podziemi ARADO  i wyraziła zdanie, że obiekt ten jest bardzo
zniszczony i zdecydowanie nie jest wizytówką miasta dla turystów. To samo tyczy się przyległego
parkingu
Dodała,  że w swoich wypowiedziach BM przestawia informację n/t  tego gdzie był  i  z kim się
spotkał,  ale  zdaniem  radnej  brak  jest  informacji  n/t  wizyt  u  władz  wyższego  szczebla,
np. Wojewody Dolnośląskiego, czy Marszałka Województwa i płynących z tych spotkań efektów,
zwłaszcza finansowych dla miasta. Nie można tylko opierać się na składaniu wniosków – należy
podejmować działania, które ostatecznie ściągną do miasta tak bardzo potrzebne mu pieniądze.
Radna nawiązała również do podjętej podczas dzisiejszej Sesji uchwały w sprawie wyrażenia woli
przystąpienia  do  opracowania  i  wdrożenia  „Planu  gospodarki  niskoemisyjnej”  i  wyraziła
zadowolenie z wypowiedzi BM, że na ten cel będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych,
ponieważ w projekcie budżetu na rok przyszły nie ma zabezpieczonych środków na ten cel. Radna
przypomniała,  że  podczas  przebudowy Rynku  nie  wymieniono  rur  ciepłowniczych,  a  wg  Niej
działania  związane  z  tą  uchwałą  powinny  być  prowadzone  właśnie  na  etapie  wykonywania
kolejnych inwestycji.

BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych, tj.: 

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. Ekspertyza faktycznie miała być, ale jej jeszcze nie otrzymałem. Po zapoznaniu się z nią

będziemy podejmowali działania w spawie tego budynku.
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2. Trzeba zrobić ten łącznik, ale na chwilę obecną nie mamy na to środków. Przy zmianach
w budżecie przyszłorocznym może uda się wygospodarować pieniądze na ten cel.

Radnej C. Róg:
1. Pismo, które BM otrzymał od KGKiM również jest niegrzeczne i przykro Mu, że radna tak

odebrała odpowiedź na nie. Może wniosek był źle sformułowany i obie strony przyjęły złą
interpretację.

Radnemu B. Murawskiemu:
1. Termin  faktycznie  został  przesunięty  z  15  na  29  grudnia  br.  i  robimy  wszystko,

aby inwestycja się w tym czasie zakończyła. Późno otrzymaliśmy promesę, ale remont tej
ulicy to niewątpliwie jedna z lepszych decyzji.

Radny B. Murawski wyraził obawę co do wykonania chodników w tym czasie.
.
BM przyznał słuszność obawom radnego, ale nie kontynuował tematu.

Radnej I. Placie:
1. Jest wiele takich miejsc, gdzie trzeba uzupełnić ubytki. W miarę posiadanych możliwości te

prace będą wykonywane.

Radnej Z. Kolat:
1. Przez te wszystkie lata, kiedy jest BM na palcach jednej ręki by można było zliczyć ile razy

nie zgodził się z opinią KGKiM. Przyjmuje do wiadomości, żeby nagłaśniać swoje decyzje
(chociaż decyzje komisji nie są nagłaśniane), ale w przypadku przydziału mieszań nie ma
sobie nic do zarzucenia, ponieważ nie kierują Nim interesy niejasne i nieczyste, a jest to po
prostu różnica zdań z komisją.

2. Kanalizacja miała być wykonywana w ramach funduszu spójności, ale takiego rozwiązania
nie przyjęła RM. Świebodzice i inne miasta  z tego  skorzystały, a my poszliśmy w innym
kierunku.  W nowym rozdaniu  unijnym możemy powrócić  do  tego tematu,  ponieważ są
jeszcze ulice na których musi być wymieniona sieć kanalizacyjna, a w ramach obecnego
rozdania  wykorzystaliśmy  co  mogliśmy.  Nasz  udział  w  Aglomeracji  Wałbrzyskiej  ma
przynieść konkretne, wymierne korzyści  i przyjmowanie kolejnych gmin do porozumienia
stwarza szanse na specjalne środki.

Radnej M. Krzyszkowskiej:
1. Trudno  powiedzieć  na  którym  etapie  został  popełniony  błąd,  który  faktycznie  stwarza

utrudnienie, ale właściciel drogi czyli GDDKiA został poinformowany o tym problemie.
2. Złożone były 3 wnioski, ale nie uzyskały one akceptacji.

Radnej B. Krawiec:
1. Dzisiaj faktycznie były podejmowane działania w tym temacie i jutro do nich powrócimy.
2. Ja  też  bym chciał,  aby tak  to  wyglądało,  ale  od  wielu  lat  jest  inaczej  i  tutaj  wspólnie

należałoby dość poważnie zastanowić się nad możliwymi rozwiązaniami.

BM odniósł  się  ponadto  do  wypowiedzi  radnej  M.  Krzyszkowskiej  i  powiedział,  że  budynek,
w którym ma być sklep faktycznie nie prezentuje się najlepiej i wspólnie ze Spółką Mieszkaniową
szukane będą rozwiązania dla tego problemu. Parking też jest zniszczony, ale są też inne w mieście
i wręcz wskazane jest, aby autokary zatrzymywały się trochę dalej, a ludzie przeszli i  obejrzeli
nasze miasto. Co do wymiany rur na ul. Karola Miarki to  podczas remontu powiadamiane były
odpowiednie służby i to one decydowały o wymianie swojej infrastruktury podziemnej. Zazwyczaj
jest ona wymieniana kompleksowo, czego przykładem jest ul. T. Kościuszki.
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BM odpowiedział ponadto na pytania i wnioski z poprzedniej Sesji RM, tj:

Radnej I. Placie:
1. Będziemy występować do GDDKiA o montaż kolejnych azyli na ul. Jeleniogórskiej.

Radnej M. Jaciuk:
1. Bałagan  nie  jest  w  całym  mieście,  tylko  w  okolicach  lokali,  w  których  odbywają  się

imprezy. Miasto sprzątane jest w soboty w ograniczonym zakresie, a od ok. 2 tyg. sprzątanie
odbywa  się  nawet  w  niedziele.  Przypomniał,  że  na  właścicielach  posesji  spoczywa
utrzymanie porządku na swojej posesji.  Odbyte były też rozmowy z Komendantem KPP,
aby wspólnie podjąć działania zapobiegające takim sytuacjom.

2. W mieście przebudowane będą musiały być wszystkie piece w związku z wymianą źródła
energii, do którego przygotowuje się EC, a o kwocie 35 mln zł do wykorzystania nic Mu nie
wiadomo.

3. Nasz program gospodarki  odpadami  funkcjonuje od 1.11.2013 r.  i  dopiero za jakiś  czas
dokonywać  będziemy pierwszych  ocen  i  zastanawiać  się  nad  dalszymi  działaniami.  Na
dzień dzisiejszy program funkcjonuje dobrze i bilansują się koszty oraz wydatki (płacimy
operatorowi za odbiór śmieci i ich wywóz na śmietnisko). Po rozstrzygnięciu pierwszego
przetargu  była  szansa  na  niższe  stawki,  ale  wygrana  firma  wycofała  się,  a  w  drugim
przetargu dała już stawki wyższe.

Radnemu B. Murawskiemu:
1. Na wiosnę spróbujemy podjąć działania w temacie tablic informacyjnych o obowiązkach

przestrzegania porządku, ale one nie rozwiążą kompleksowo istniejącego problemu.

Radnej B. Krawiec:
1. BM nie zaprasza gości na posiedzenia RM

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. Sprawa klap oddymiających znalazła finał w dzisiejszej uchwale.
2. Na dzień dzisiejszy  nie ma problemów z funkcjonowaniem uchwały alkoholowej. Jeśli są

jakiej uwagi i propozycje, to możemy dyskutować na ewentualnymi rozwiązaniami.

Radnej Z. Kolat:
1. 4 tys. zł. kosztowało miasto nasadzenie nowej roślinności w parku przy ul. Ogrodowej.

Radnej M. Białeckiej-Polak:
1. Generalnie  wydzielenie tzw.  budżetu  obywatelskiego  to  dobry  pomysł,  ale  trochę

sceptycznie  podchodzę  do  tematu.  Dla  przykładu  w  Wałbrzychu,  który  wydzielił  taki
fundusz  obywatele  wskazują  do  wykonania  parki,  place  zabaw,  parkingi,  czy  boiska
sportowe, a my robimy to na bieżąco w ramach budżetu miejskiego. W dużych miastach
takie  rozwiązania  bardziej  się  sprawdzają,  bo  radni  decydują  często  o  większych
inwestycjach, zapominając o małych, a u nas radni na bieżąco są w kontakcie z wyborcami
i takie drobne inwestycje są zgłaszane do wykonania. Niemniej jednak jest to dobry pomysł
i jeśli wolą rady będzie wydzielenie takiego budżetu to możemy się nad tematem pochylić.
Podkreślił jednak, że musi to być wspólna inicjatywa.

Radna M. Białecka-Polak  wyraziła  zdanie,  że należałoby powołać Zespół,  który stworzy plan
działania i dzięki takiej inicjatywie mieszkańcy byliby bardziej włączeni w zarządzanie miastem
i częścią jego budżetu.
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BM odniósł się ponadto do wypowiedzi radnej M. Krzyszkowskiej dot. jego wyjazdów i spotkań
służbowych  i  podkreślił,  że  wykorzystywane  są  różne  legalne,  dostępne  sposoby  załatwiania
pieniędzy z zewnątrz i trochę ich do miasta udało się ściągnąć. BM posiada kontakty z władzami
wojewódzkimi i czasami się z nimi spotyka, o czym też radnych informuje. Samo spotkanie niczego
nie załatwia, dla nas ważniejsze jest, czy dobrze i w terminie złożyliśmy wnioski. Jeśli uda się
załatwić coś konkretnego, to RM z pewnością zostanie o tym poinformowana.

Radna A.  Gęborys zwróciła  uwagę,  że za prośbą BM radni  mieli  załatwiać bieżące problemy
podczas komisji bądź podczas spotkać z BM, a nie poruszać ich na Sesji RM. Dla przykładu radna
kilka miesięcy temu dostarczyła pismo z podpisami mieszkańców ul.  P. Ściegiennego o remont
chodnika i dostała zapewnienie BM, że w miarę możliwości zadanie zostanie wykonane, a podczas
Sesji ponownie jest poruszany ten problem oraz wiele innych.

BM odpowiedział, że każda forma załatwienia sprawy jest dobra, ale faktycznie większość takich
spraw  powinna  być  załatwiana  podczas  komisji,  bądź  indywidualnych  spotkań.  Tym  bardziej,
że  wtedy  dyskutuje  się  spokojnie  wykorzystując  argumenty,  a  Sesja  ma  pewne  ograniczenia,
np. czasowe i nie wszystkie tematy udaje się rozwiązać.

Radna  B.  Krawiec powróciła  do  tematu  lokali  socjalnych  i  powiedziała,  że  z  chwilą  kiedy
użytkownik takiego mieszkania osiąga dochody przewyższające przyznanie lokalu powinien mieć
naliczany czynsz w pełnej wysokości.

Radna  M.  Jaciuk zapytała  na  jakim  etapie  jest  renowacja  Zamku,  o  której  jakiś  czas  temu
zdecydowali radni?

BM odpowiedział,  że  zorientuje  się  dokładnie  w  tym temacie.  Grupa  fachowców przejęła  ten
zamek, robione były projekty jego odnowy, ale w chwili obecnej nie posiada dokładnych informacji
o toczących się w tym temacie działaniach.

Radna M. Komorowska wyraziła zdanie, że samorząd nie jest bezpośrednio odpowiedzialny za
tworzenie miejsc pracy, ale z pewnością pośrednio poprzez stwarzanie warunków dogodnych dla
inwestorów i zapytała,  czy nie powinna zostać podjęta uchwała o preferencjach gospodarczych,
która  zachęciłaby  przedsiębiorców  do  inwestowania  w  naszym  mieście  i  jasno  określiła
udogodnienia dla nich. Kiedyś taka uchwała była.

Radna  M.  Krzyszkowska stwierdziła,  że  dobrze  sformułowała  swoje  wcześniejsze  zapytanie
i  powiedziała,  że  BM  szczegółowo  informuje  o  swoich  wizytach  i  gdyby  bywał  u  władz
wojewódzkich to by z pewnością o nich mówił, a po prostu takie wizyty nie mają miejsca. Miasto
posiada coraz mniejszy budżet i należy dokładać wszelkich starań, aby środki do miasta ściągać.
Dodała, że w przypadku kolejnych protestów w sprawie zaniechania budowy drogi S3 na odcinku
Legnica-Lubawka organizatorzy powinni informować np. radnych o ich czasie i miejscu. Wg Niej
należy  zastanowić  się  nad  bardziej  medialnymi  protestami,  np.  blokada  autostrady,
czy ul.  Marszałkowskiej  w Warszawie,  gdzie  ogólnopolskie  media by to transmitowały i  może
przyniosłoby to lepsze efekty niż blokada miejskich dróg.

Przewodniczący RM zaprosił  wszystkich na protest  drogi Nr 5 w Jaworze,  który odbędzie się
16 grudnia 2013 r.

Radna M.  Jaciuk podkreśliła,  że  lokalni  członkowie  PO również  głośno protestują  przeciwko
decyzjom o wykreśleniu tej drogi z planów inwestycyjnych państwa.
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Przewodniczący  RM poinformował,  że  kolejna  Sesja  RM  odbędzie  się  30  grudnia  2013  r.
i poprosił o zgłaszanie sugestii, co do godziny obrad.

Przewodniczący RM złożył Świąteczne życzenia dla radnych, BM oraz mieszkańców Kamiennej
Góry.

Ad.   1  7  .     Zamknięcie     Sesji  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący  Rady zamknął XXXVIII Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 11 grudnia 2013.

Protokołowała:              
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodniczący RM           

         /-/ mgr Andrzej Mankiewicz   
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